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Minnesanteckningar från kommunala tillgänglighetsrådet 

Tid: 19 mars, kl. 09.00 – 12.00 

Plats: Stora studion, Funkishuset 

Närvarande föreningar och organisationer 
PRO Gusum Ringarum - Anita Johansson 
PRO Gusum Ringarum - Kerstin Johansson 
PRO Gusum Ringarum - Anna-Lisa Larsson 
Reumatikerföreningen Valdemarsvik – Håkan Sköldkvist 
SKPF Pensionärerna 36 – Ingrid Klasson 
PRO Gryt Valdemarsvik – Stina Nyberg 
PRO Gryt Valdemarsvik – Gunilla Strid-Beckman 
PRO Gryt Valdemarsvik – Jan Wendin 
 
Närvarande politiker och tjänstemän 
Per Hanö (SD), ordförande 
Nhela Ali (S), vice ordf. 
Håkan Orre, säkerhet- och beredskapssamordnare  
Johanna Knutsson, planarkitekt  
Maria Frisäter, socialchef 
Stefan Bacirtzis, enhetschef LSS 
Olivia Amundsson Kvick, sekreterare 
 
Punkt 1: Föregående möte  
Föregående mötesanteckningar godkänns utan anmärkning.  
 
Punkt 2: Information från politiken 
Ordförande informerar om följande: 
 

• Försäljningen av Sjöhuset är fortfarande en pågående process då spekulanten 
behövde ytterligare information innan slutgiltigt beslut fattas.  

• Valdemarsviks kommun genomfört två stora upphandlingar, en avseende 
ställplatser i hamnen och en avseende Grännäs som ännu inte är avslutad.  

• Hållplats Ringarum kommer att flyttas för busslinje 46 och en ny hållplats 
kommer att byggas längs med E22:an.  

• Renhållningstaxan har genomgått förändring då den gamla sades upp och det har 
antagits en ny.  

• VA-taxan höjs från och med 1 juli 2025.  
• Förvaltningen har fått i uppdrag att utreda Gusums simhall, då det framkommit 

att verksamheten går med underskott och har ett stort renoveringsbehov. 
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• Ordföranden frågar rådet om ett uttalande gällande Gusums simhall som ska 
skickas till kommunstyrelsen. Rådet betonar då simhallens vikt för hälsa, särskilt 
för äldre och sjuka som behöver vattengymnastik. Simhallen ses som en viktig 
resurs och en plats som främjar gemenskap i kommunen. 

Punkt 2: Information om beredskapsplanering  
Säkerhet- och beredskapssamordnare Håkan Orre berättar om kommunens 
beredskapsplanering:  
 

• Rådet får information om de olika kriser som kommunen och samhället kan 
ställas inför, till exempel större strömavbrott och IT-avbrott och hur arbetsgången 
i dessa fall ser ut.  

• Information ges om kommunens ansvar vid kris eller krig, samt om den 
beredskaps- och kontinuitetsplanering som bland annat innefattar planering av 
kommunens resurser. 

• Det finns en stark samverkan mellan aktörer i Östergötlands län vad gäller just 
beredskapsplanering och krishantering.  

• Håkan Orre informerar även om de trygghetspunkter som finns i Valdemarsviks 
kommun. Trygghetspunkterna fungerar som särskilda samlingsplatser i händelse 
av extraordinär händelse eller kris.  

• Valdemarsviks kommun har tillsammans med skolorna arbetat med PDV 
(pågående dödligt våld) och det ska ges ytterligare ett utbildningstillfälle inom 
detta, riktat till förskolepersonal.  

• Den 15 augusti mellan klockan 10.00-14.00 kommer kommunen tillsammans 
med andra aktörer stå på torget i Valdemarsvik och informera om hemberedskap. 

 
Frågor och synpunkter: 
Fråga: Hur får man reda på om trygghetspunkten är aktiverad?  
Svar: Finns i dagsläget inget annat sätt att få reda på om trygghetspunkten är aktiverad 
förutom att gå till platsen direkt. Det är också bra att hålla sig uppdaterad på 
kommunens hemsida för att få senaste information. Håkan Orre tipsar även rådet om  
appen ”Krisinformation.se” där aktuella händelser snabbt publiceras.  
Fråga: I vilka forum läggs information ut om krisen/händelsen berör Valdemarsvik?  
Svar: Information delges via traditionella medier såsom radio eller nationella nyheter, 
men även på kommunens egen hemsida.  
Fråga: Vad händer om kontanterna tar slut, räcker kontanterna till alla?  
Svar: Det kan vara så att möjligheterna att ta ut kontanter är begränsade på grund av 
bristande tillgång till el. Ett råd är att om man har möjlighet, alltid ha kontanter hemma 
för att vara så förberedd som möjligt.  
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Punkt 3: Information från samhällsbyggnad - riktlinjer för 
bostadsförsörjning  
Planarkitekt Johanna Knutsson informerar om följande:  
 

• Valdemarsviks kommun har enligt lag ett ansvar för att planera 
bostadsförsörjningen och skapa förutsättningar för bra boende. 

• Johanna Knutsson berättar om de demografiska förutsättningarna i Valdemarsvik. 
Trenderna visar på en minskning av totalbefolkningen i kommunen och en ökning 
av personer 65 år eller äldre. Det finns idag ett underskott av trygghetsboenden 
och seniorboenden. 

• Valdemarsviks kommun föreslår i sin handlingsplan fler och mer ändamålsenliga 
bostäder, anpassade efter befolkningsprognosen, samt ökad kunskap om 
bostadsmarknaden och uppföljning av bostadsbehovet. 

• Handlingsplanen ska förankras politiskt där kommunstyrelsen ska godkänna 
planen. Den ska ut på remiss preliminärt över sommaren och beslut om 
antagande sker i kommunfullmäktige hösten 2025. 

• Informerar också om att Boverket just nu har ett tillfälligt bidrag öppet för 
privatpersoner och privata fastighetsägare att söka, som en del i att möjliggöra 
anpassning av bostäder.  

 
Frågor och synpunkter:  
Fråga: Finns det planer på fler trygghetsboenden i kommunen?  
Svar: I dagsläget finns inga planer specifikt för trygghetsboenden. Det finns dock planer 
på att höja standarden på befintliga fastigheter.  
Fråga: Står äldreboendet i Gusum tomt?  
Svar: Ja, därför att kommunens hyresavtal är uppsagt.  
Fråga: Vad har kommunen för möjlighet att hyra ett hus som en privat aktör har 
byggt?  
Svar: Kommunen kan i dagsläget inte gå in som hyrestagare för en fastighet, på grund av 
rådande ekonomiska läge. Det finns inte heller planer på att kommunen startar ett 
kommunalt fastighetsbolag.  
Synpunkt från deltagare: Finns ett stort behov av hissar i Valdemarsviks kommun. I 
nuläget är tillgången till hissar dålig i kommunen och är något man önskar fler av för att 
underlätta för människor i behov av det.  
Synpunkt från deltagare: Uttrycks ett behov av ett trygghetsboende i Gusum och över 
lag i kommunen.  
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Punkt 4: Information från stöd och omsorg 
Enhetschef stöd- och omsorg Stefan Bacirtzis presenterar det nya 
barntidskortidsboendet: 

• Fem barn är nu på korttidsboendet, och nu pågår ett arbete för att skapa trygghet 
och stabilitet med nya rutiner.  

• Valdemarsviks kommun ska nu debitera vårdnadshavare för maten på boendet, 
då det finns resurser för servering.  

• Leksakerna på boendet är från återbruket, både av ekonomiska och miljömässiga 
skäl.  
 

Frågor och synpunkter:  
Fråga: Hur ofta får barnen vara där?  
Svar: Utifrån en utredning och bedömning av vad barnet har för behov och stöd. Det kan 
variera alltifrån 24 timmar i månaden, till 40 timmar i veckan. Finns också 
helgverksamhet och sommarläger som man kan ansöka om.  
Fråga: Hur många är ni i personalstyrkan?  
Svar: Just nu är det tre som är fast anställda, erfarna timanställda också på helger. De 
timanställda ska försiktigt jobbas bort, inte helt men delvis.  
Fråga: Är det dygnsverksamhet?  
Svar: Ja, det är det.  
Fråga: Är det bara barn från Valdemarsviks kommun som nyttjar verksamheten? 
Svar: Än så länge är det bara barn från Valdemarsviks kommun. Däremot har det 
inkommit frågor från grannkommuner att också få nyttja verksamheten. Det finns en 
tanke om att verksamheten skulle gynnas av ett samarbete med andra kommuner.  
 
Socialchef Maria Frisäter informerar:  

• De 3 LSS-platserna på Storgatan avvecklas och brukare flyttas till Norrbacka och 
Brogatan i syfte att förbättra boendesituationen, omsorgen samt skapa större 
samvaro. 

• Vidare finns förslag om att kommunen ska göra en upphandling av den personliga 
assistansen. I dagsläget är det kommunen själva som sköter den, vilket bidragit 
till utmaningar i praktiken. 

• Det är beslutat att centralisera hemtjänsten i Valdemarsvik genom att flytta 
gruppen på Storgatan 72 till Bäckadal. Detta kommer att ge fördelar vad gäller 
samplanering, resurser och närhet till hälsosjukvård. 

• För Vammarhöjdens vårdcentrum finns ett uppdaterat förslag som nu är klart och 
kommer att presenteras under våren. 

• År 2018 infördes en lag som reglerar kommunens ansvar vid hemtagning av 
brukare från slutenvård. Eftersom Region Östergötland sagt upp 
överenskommelsen, kommer hem- och utskrivning nu att ske enligt lagen. 
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Fråga: Behovet av SÄBO-boenden, hur ser det ut?  
Svar: Det kommer att presenteras i förslaget för Vårdcentrum. 
Fråga: Många insändare om personalen inom hemtjänsten och sjukvårdspersonal, 
vad finns de att säga om det?  
Svar: Det får stå för de individer som uttalar sig i media. Generellt ser man inte att fler 
slutar eller högre sjukskrivningsprocent, men full respekt för enskilda röster som gör sig 
hörda.  
Fråga: Finns det svårigheter med att få ihop timvikarier? 
Svar: Nej, inte just nu. Vi får se hur sommaren löser sig eftersom behovet av vikarier då 
är större än övrig tid på året.  
Fråga: Hur blir det med torsdags aktiviteterna på Kyrkvägen 4?  
Svar: I dagsläget är aktiviteterna öppna 2 dagar i veckan. Kommunen har också sökt 
stadsbidrag för att kunna starta upp en öppen verksamhet för äldre, i syfte att skapa en 
träffpunkt och sprida ut det i kommunen. Kommunen har inlett samarbete med 
biblioteket och skulle i sådana fall anordna aktiviteterna i deras lokaler. 
 
Punkt 5: Övriga frågor  
Fråga: I dagsläget finns ingen möjlighet att slänga kläder i Ringarum då det inte finns 
någon container för detta, vem är ansvarig – kommunen eller extern aktör?  
Svar: Frågan tas vidare.  
 
Punkt 6: Inkomna frågor 
SPF Ankaret:  
Ordförande hänvisar till dokument som skickats med kallelsen, med frågor från SPF 
Ankaret och svar från ordförande. Minnesanteckningarna meddelas till KS där frågorna 
tas vidare. Frågorna kommer även att tas upp i stöd- och omsorgsutskottet den 24 mars 
och kommer finnas att läsa i protokollet för stöd- och omsorgsutskottet.  
PRO Gryt-Valdemarsvik: Hur är status på vindkraftverken?  
Svar: Kommunen har lämnat ett yttrande till Länsstyrelsen gällande komplettering av 
ansökan för vindkraftparken. Nu inväntas svar om eventuell komplettering. 
Länsstyrelsen fattar sedan sitt beslut, och därefter kan kommunen använda sitt veto i 
frågan. 
Fråga: Har det från politiskt kommit fram hur politiken ställer sig till frågan om 
vindkraftverken?  
Svar: Inte mer än det som redogjordes för vid mötet i Folkets hus för allmänheten. 
Frågan ska ju slutgiltigt avgöras i Kommunfullmäktige.  
 
Nästa möte 
2025-05-21 
 
Antecknat av: 
Olivia Amundsson Kvick, sekreterare 


